
Checklist 

• Onvoltooid tegenwoordige tijd 
Stam+t, nooit een ‘d’ toevoegen! De werkwoordsvorm kan alleen op ‘d’ eindigen wanneer de stam op 
een ‘d’ eindigt. Bij twijfel het werkwoord vervangen door ‘werken’. 
 

• Voltooide tijd  
Er is een hulpwerkwoord zoals hebben of worden aanwezig in de zin. Komt de laatste letter van de stam 
voor in ’t ex-kofschip: dan een ‘t’ achtervoegen. Denk aan de ‘v’ en de ‘z’ in de stam. 
 

• Onvoltooid verleden tijd  
Weer ’t ex-kofschip. Let op de enkelvoudige of meervoudige vorm en de dubbele ‘t’ of ‘d’ als de stam al 
eindigt met een ‘t’ of ‘d’. 
 

• Bevelen  
Bij meervoudsvormen en als ‘u’ het onderwerp is: stam+t. In alle andere gevallen schrijf je alleen de 
stam. Is het enkelvoudige ‘u’ een wederkerend voornaamwoord dan schrijf je ook alleen de stam. 
 

• Gij & Ge  
In de tegenwoordige tijd: stam+t. In de verleden tijd: een extra ‘t’ toevoegen en als je in de 
meervoudsvorm een lange ‘a’ hoort, dan schrijf je ook een dubbele ‘a’, behalve als na de ‘a’ een ‘d’ of ‘t’ 
volgt. 
 

• Engelse werkwoorden  
Op dezelfde manier vervoegen als Nederlandse werkwoorden.  
Uitzonderingen:   
-  Stam eindigt op een ‘e’ die niet uitgesproken wordt, dan hangt de keuze van een ‘d’ of ‘t’ af van de 

voorgaande letter.  
-  Woord eindigt op een dubbele medeklinker, dan mag je het woord vernederlandsen en een enkele 

medeklinker schrijven, maar alleen als dat geen gevolgen heeft voor de uitspraak. 
-  De laatste uitgesproken lettergreep heeft een lange ‘o’ of een verwante klank, dan mag je het woord 

vernederlandsen en dubbele ‘o’ schrijven. 
 


